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Summary :

This study attempts to identify a range of grammatical structures that can be combined in
one case of stylistic transformation. In Arabic, there are many structures that are based on a
supposed origin and a used structure, and they correspond, in a transformational way, to the
deep structure and the superficial structure, at least from a theoretical point of view.
Transformational grammar describes actual changes and explains the linguistic rules that control
the speaker's creativity, and based on such procedures, the linguistic researcher discovers the
characteristics and technique of style.

The research attempted to present an applied study in the poetry of Mufdi Zakaria in order to
identify many aspects of stylistic transformation such as deletion, anastrophe.

= Keywords: transformation, stylistics, grammatical structure, Mufdi Zakaria, anastrophe,
deletion, objection.

Sommaire :

Cette étude tente d'identifier une gamme de structures grammaticales qui peuvent étre
combinées dans un cas de transformation stylistique. En arabe, il existe de nombreuses structures
qui sont basées sur une origine supposée et une structure utilisée, et elles correspondent, de
maniere transformationnelle, a la structure profonde et la structure superficielle, du moins d'un
point de vue théorique. La grammaire transformationnelle décrit les changements réels et
explique les regles linguistiques qui controlent la créativité du locuteur, et sur la base de telles
procédures, le chercheur en linguistique découvre les caractéristiques et la technique du style.

La recherche a tenté de présenter une étude appliquée dans la poésie de Mufdi Zakaria afin
d'identifier de nombreux aspects de la transformation stylistique tels que [|'omission,
I'introduction et le retard.

= Mots clés: conversion, stylistique, structure grammaticale, Mufdi Zakaria, introduction et
retard, omission, objection.




